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2016-02-18 Minnesanteckning Skärholmens 
Demokratiberedning 

 

Närvarande civilsamhällesrepresentanter:  

Svenska kyrkan: Christer Hugo, Röda Korsets Folkhögskola: 

Samad Kader, Södra Stockholms Folkhögskola: Lotta Dahmberg 

och Taghi Karimi, ABF: Ronnie Dahl, JKS Demokrati: Vanessa 

Monteiro, Ungdomsrådet: Amira Ibrahim och Alexander Zadruzny 

 

Förhinder: Föreningen Varken Hora Eller Kuvad, Skärholmens 

Islamiska Kulturförening. 

 

Närvarande stadsdelsnämnden: Daniel Vencu (S), Lorena Delgado 

(V), Salar Rashid (S), Rebwar Hassan (MP), Jan Jönsson (L) 

 

Förhinder: Elisabeth Johnson (M) och Eric Sihlberg (C) 

 

Stadsdelsförvaltningen: Anneli Hilmersson och Anette Manoti. 

 

Tid och Plats: 18/2 kl. 18-20 i Skärholmens församling 

 

Välkommen 

Kyrkoherde Christer Hugo hälsade alla varmt välkomna till 

Skärholmens kyrka. 

 

Inledning 

Daniel Vencu berättade att dagens möte planerats av majoriteten 

och förvaltningen. I kallelsen till mötet har en presentation av 

förvaltningens förslag till ”Lokalt utvecklingsprogram” skickats ut.  

 

Presentationsrunda av de närvarande. Särskilt varmt välkomna är de 

nya deltagarna Amira och Alexander från Ungdomsrådet och Taghi 

som representerar Södra Stockholms Folkhögskola. 

Daniel berättade även att årets möten med demokratiberedningen är 

tänkt att inte bara innehålla samtal, utan även att "göra demokrati". 

Tidigare förslag från hösten att beredningen kan informera i skolor, 

genomföra en skrivarverkstad om medborgarförslag och att göra 

någon form av demokratimässa i Vårberg troligen i november - 

utreds. I övrigt kan målen med demokratiberedningen läsas om i 
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tidigare minnesanteckningar. Från och med dagens möte kommer 

minnesanteckningarna biläggas i nämndhandlingarna inför 

stadsdelsnämndens möten.  

 

Sociala Hållbarhetskommissionens rapport och förvaltningens 

ledningsgrupps förslag på Lokalt utvecklingsprogram. 

Anneli gjorde en redovisning av rapporten "Skillnadernas 

Stockholm" som kom i juni och visade förvaltningens förslag på 

prioriterade områden i den kommande Lokala utvecklingsplanen 

som ska redovisas för nämnden i april. När nämnden antagit 

prioriterade områden, ska Skärholmens invånare få komma med 

synpunkter. Därefter i augusti ska förvaltningen föreslå aktiviteter 

som ska genomföras de närmaste 5 åren. Dessa kan vid behov 

revideras. 

 

Smågruppdiskussion 

Daniel delade in alla deltagare i små grupper för diskussion och 

synpunkter. Vid återsamlingen framkom detta; 

a) viktigt att fokusera på och stödja föräldrar, inte bara områden 

som rör barn- och unga 

b) stort behov av mötesplatser i stadsdelarna 

c) föreningar behöver närma sig föräldrar. I vissa grupper av 

nyanlända finns en misstro mot organisationer. Anledningen kan 

vara att hemlandets NGO:s varit korrupta eller gått ärenden åt det 

politiska styret och inte arbetat för de utsatta. 

d) hur kan Stadsteatern användas? Kan de göra teater om dialog-

medborgardialog? 

e) viktigt med föreningars dialog med varann, förvaltningen borde 

skapa fler matchningar/aktiviteter för föreningar tillsammans 

f) viktigt att föreningar involveras i förbättringar och 

områdesutveckling 

g) målgruppsfokusera insatser-vilka nås och vilka borde nås? 

h) många av de prioriterade områdena som förvaltningens 

ledningsgrupp föreslår berör fackförvaltningar eller andra 

myndigheter. Ta reda på tidigare dialoger exempelvis från 

Botkyrka. 

i) tajt tidsplan mellan att nämnden beslutat om prioriteringar tills 

aktiviteter ska beslutas, oro att dialoger med invånarna inte hinns 

med 

j) politikerna ska lyssna, fråga och undersöka invånares åsikter i 

dialoger och inte prata så mycket själva och ta tid till politisk 

marknadsföring 

k) oro att fackförvaltningarna inte ska bistå stadsdelsförvaltningen 

tillräckligt 
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l) det behövs parallella processer, om individer ska lyftas behöver 

hela omgivningen få det bättre 

 

Anneli tackade alla för viktiga synpunkter och ska återkoppla till 

förvaltningens ledningsgrupp. 

 

Nästa möte 

7/4 kl.18-20 på Röda Korsets Folkhögskola 

Det tredje och sista mötet för vårterminen bestämdes till den 26/5. 

 

Till arbetsgruppen som tar fram innehåll till nästa möte den 7/4 

Valdes Daniel, Amira och Alexander. 

 

Övriga önskemål 

a)Ronnie föreslår att Demokratiberedningen ska diskutera 

civilsamhällets roll i Skärholmen och i Demokratiberedningen. 

Mötet tyckte att frågeställningen är relevant och intressant. Det 

skickas med arbetsgruppen till nästa möte eller vid senare tillfälle. 

 

b) Önskemål att Anette mejlar ut rapporten Skillnadernas 

Stockholm och dagens presentation om förslag till Lokalt 

utvecklingsprogram igen. 

 

 

 


